
Iată  cum  arată  plaja  şi
falezele din Mangalia în prag
de toamnă! (galerie foto)
28 septembrie 2016 9:19
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La  Limanu  se  acordă
ajutoarele alimentare
28 septembrie 2016 9:19
Începând cu 19 iulie 2016, în comuna Limanu vor fi acordate
ajutoare alimentare conform listelor cu beneficiarii eligibili
transmişi de următoarele instituţii:

–  Agenţia  Judeţeană  pentru  Plăţi  şi  Inspecţie  Socială
Constanţa,

– Casa Judeţeană de Pensii Constanţa,

– Agenţia Judeţeană pentru Ocuparea Forţei de Muncă,

–  Direcţia  Generală  de  Asistenţă  Socială  şi  Protecţia
Copilului  Constanţa,

Ajutoarele  se  acordă  la  Serviciul  Comunitar  de  Utilităţi
Publice şi Interes Public (SCUPIL).

Program: luni-miercuri-joi: 9.00-15.00

marţi: 9.00-17.00
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Liceenii  din  Mangalia,
invitaţi să studieze, un an,
în SUA
28 septembrie 2016 9:19
Mâine, 28 septembrie, la Liceul Teoretic Callatis va avea loc
conferinţa  de  presă  prilejuită  de  promovarea  în  rândul
elevilor a Programului de Schimb de Experienţă FLEX. Acesta
este finanţat de Departamentul de Stat al Guvernului Statelor
Unite ale Americii şi include, la nivel internaţional, 900 de
burse oferite elevilor ce doresc să trăiască şi să studieze în
SUA, timp de un an de zile.

Pentru România au fost acordate, pentru actualul an şcolar, 25
astfel de burse.

Marius  Saioc,  de  la  CSNG
Mangalia,  dublu  campion
balcanic!
28 septembrie 2016 9:19

Poliţistul Marius Saioc, sportiv
al  Clubului  Sportiv  Noua
Generaţie  Mangalia,  a
participat,  în  perioada  23-25
septembrie,  la  Novi  Sad,  la
Balcaniada de Atletism Masters.
Sportivul din Mangalia a reuşit,
din  nou,  o  performanţă
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deosebită,  devenind  dublu  campion  balcanic.

După  ani  de  insistenţe  la
forurile locale şi naţionale,
patronatele  au  reuşit  să
înfiinţeze primul cluster din
turism
28 septembrie 2016 9:19
Lobby-ul  făcut,  timp  de  trei  ani,  de  organizaţiile  şi
asociaţiile  de  turism  din  sudul  litoralului  pe  lângă
autorităţile  naţionale  şi  locale  a  dat  roade:  în  cea  mai
recentă  şedinţă  a  Consiliului  Local  a  fost  aprobată
înfiinţarea  Organizaţiei  de  Management  a  Destinaţiei,  prin
constituirea unui cluster la nivelul municipiului Mangalia.
Proiectul aprobat de către aleşii locali a fost semnat de
preşedinţii Patronatului Industriei Hoteliere, ai Asociaţiei
Patronatului  Neptun-Olimp,  ai  Asociaţiei  de  Turism  Sudul
Litoralului  şi  ai  Asociaţiei  Investitorilor  din  Staţiunea
Venus.

Potrivit  şefului  Asociaţiei  Patronatului  Neptun-Olimp  şi
totodată consilier local Nicolae Moroianu, acest cluster a
putut  fi  înfiinţat  cu  sprijinul  Autorităţii  Naţionale  din
Turism, iar, în prezent, şi alte autorităţi publice locale,
dar şi entităţi din turism din zonă, doresc afilierea la acest
organism:  “Aşteptăm,  la  această  oră,  deciziile  celorlalte
consilii locale din zona de sud a litoralului. Avem, deja,
acordul de principiu al Consiliului Judeţean Constanţa şi al
Universităţii Ovidiu şi vrem să identificăm şi alte branşe
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care îşi desfăşoară activitatea în domeniul turismului şi care
vor dori să vină alături de noi”.

În baza acestui cluster urmează, spun autorităţile din turism,
să fie înfiinţată Oranizaţia de Management a Destinaţiei, o
idee pe care, spun patronatele, o promovează şi o susţin de
ani buni. Scopul organizaţiei este unul singur: dezvoltarea
sudului litoralului, mai ales că, spun operatorii din zonă,
primăria nu este în stare să gestioneze, nici pe departe, cele
şase staţiuni pe care le are în subordine. “La nivelul acestui
tip de clustere sunt disponibile fonduri europene foarte mari,
pe care, acum, le putem accesa uşor şi eficient. Organizaţia
de Management a Destinaţiei va avea un rol extrem de important
în accesarea acestor fonduri, în cadrul unor proiecte benefice
membrilor clusterului, iar, în final, turismul din zonă va fi
cel care va câştiga”, ne-a mai spus Nicolae Moroianu.

Pe lângă accesarea de fonduri europene, potrivit proiectului
aprobat  de  aleşii  locali  vor  fi  valorificate  resursele
naturale, dar şi modernizarea şi întreţinerea infrastructurii
relevante  pentru  facilitarea,  dezvoltarea  şi  promovarea
turismului.

„Zilele Recoltei” la Mangalia
28 septembrie 2016 9:19
Primăria  Municipiului  Mangalia  alături  de  Consiliul  Local
Mangalia organizează, în perioada 05.10 – 09.10.2016, târgul
cu caracter strict comercial sub denumirea “Zilele Toamnei”.
Comercianții  vor  putea  să-și  desfășoare  activitatea
individual,  în  baza  avizelor  și  autorizațiilor  emise  de
primărie pentru fiecare persoană juridică în parte.

Închirierea unui loc de expunere și vânzare de produse se face

https://editiadesud.ro/zilele-recoltei-la-mangalia-2/


în baza unei cereri scrise, în care cei interesaţi vor descrie
tipul de construcție în care doresc să expună (tarabă, cort,
chioșc, rulotă, etc. – cu condiția să nu aibă o suprafață mai
mare de 5 mp, să aibă un aspect decent, realizat din materiale
de  culoare  albă),  categoria  de  produse  alimentare
comercializate (produse alimentare tradiționale preambalate,
produse conservate sau care nu solicită condiții speciale de
păstrare,  legume,  fructe,  produse  din  legume/fructe  etc.),
precum și documentație necesară:

-certificatul de înregistrare al firmei;

-certificat de producător, dacă este cazul;

-fotografie cu standul de prezentare (mobilierul folosit și
produsele comercializate).

Termenul  limită  de  depunere  a  solicitărilor  este  de
03.10.2016.

Primarul  Mangaliei  NICOLAE
ROȘCULEȚ,  EROUL  DE  LA
TURTUCAIA. Aleea vilei sale,
din vecinătatea Policlinicii,
ce  leagă  străzile  I.C.
Brătianu  și  Mircea  cel
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Bătrân,  se  cere  a-i  purta
numele
28 septembrie 2016 9:19

Un articol extrem de interesant putea
fi  citit,  de  curând  pe  facebook
(22.09.2016),  extras  din  revista
„Culorile  trecutului”,  nr.  din  5
septembrie a.c., „Turtucaia, 1916. Cum
a fost salvat drapelul Regimentului 74.
Amintirile  plutonierului  Nicolae
Roșculeț,  comandantul  gărzii
drapelului”, cu trimiterea directă la
volumul „România în timpul războiului
1916-1918”, seria I, fascicola nr. 2,
iunie 1919.

Întrucât nu vrem să încălcăm interdicția publicării acestuia,
din lipsă de timp, pentru eventuala aprobare scrisă din partea
conducerii revistei, lăsăm cititorilor posibilitatea accesării
lui directe.

Fapt este că cel care a salvat drapelul Regimentului 74, de
rezerviști, în dramaticele lupte de la Turtucaia, nu este
altul  decât  …  PRIMARUL  MANGALIEI,  în  mai  multe  perioade
(1914-1918, 1923-1925, 1934-1937, conform tabelului „Primarii
Mangaliei și durata mandatului lor”, din lucrarea noastră,
„Mangalia  rebusistică  (Ghid  antologic)”,  editura  ETNOUS,
Brașov, 2015). Dacă el stăpânea înotul, ca provenind dintr-o
urbe  scăldată  în  razle  soarelui  și  mângâiată  de  valurile
mării, reușind după circa trei ore să ducă pe malul celălalt
drapelul  regimentului,  în  cutia  lui  ce  putea  pluti  pe
suprafața apei, din păcate, încercarea similară de a salva
drapelul celebrului Regiment dobrogean 34 de Infanterie a dus
la moartea, prin înec, a unui camarad, pentru care onoarea și
bărbăția erau mai presus decât viața. (Să fi fost de vină,
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oare, faptul  că acel militar și-a înfășurat stindardul în
jurul  mijlocului,  îngreunându-i-se  mișcările,  ori,  mai
degrabă, nestăpânirea înotului, la care s-au adăugat curenții
fluviului, distanța și lipsa de rezistența la un asemenea
efort?)

Ciudățenia este că numele lui NICOLAE ROȘCULEȚ a fost acordat
unei străzi din … Constanța, demers făcut de autoritățile
locale în semn de recunoștință pentru faptele sale, pline de
eroism,  nicidecum  pentru  gradul  de  rudenie  cu  prefectul
județului dobrogean.

Familia  de  mocani,  destul  de  numeroasă,  a  descendenților
primilor  coloniști  ai  Dobrogei,  de  după  Războiul  de
Independență,  proveniți  din  Săcele,  comună  aflată  în
vecinătatea  Brașovului,  a  dat  urbei  noastre  nu  numai
politicieni  remarcabili  (primar,  prefect),  dar  și  pe  un
slujitor al Domnului, preotul  mangalian Ion Roșculeț, el
însuși decorat și avansat la gradul de căpitan. (După război,
s-a  străduit  nespus  să  reînalțe  biserica  „Sf.  Gheorghe”,
bombardată de o navă germană sau turcească, dar a renunțat, în
decembrie 1919, transferându-se la Constanța.)

Portretul său nu este lipsit de interes, căci a fost decorat
atât cu distincția „Trecerea Dunării”, pentru participarea la
Al Doilea Război Balcanic (1913), cât și cu o alta, în 1916,
„Bărbăție  și  Credință”  (clasa  I,  cu  spade)  sau  „Răsplata
Muncii pentru Biserică” (1929), dar a avut un rol determinant
și  în  modernizarea  orașului,  ca  un  sărguincios  edil.  De
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asemenea,  trebuie  menționată  și  profesiunea  de  avocat
strălucit,  ca  și  preocpurea  sa  de  politician  liberal.

De aceea vom încerca să-i creionăm câteva aspecte definitorii,
de un real folos fiindu-ne cărțile dlui Dumitru V. Isac, ale
căror coordonare și lansare am avut plăcerea de a le face:
„Mangalia,  recunoștință  veșnică  armatei  române”  (editura
„Imperium”,  Constanța,  2014)  și  „100  de  ani.  Centenarul
bisericii  „Sf.  Gheorghe”  din  Mangalia”  (editura  „ETNOUS”,
Brașov, 2014).

Mai mult, o lucrare viitoare a aceluiași modest, dar prețios
autor  își  propune  să  reînvie  chipurile  unor  personalități
legate  de  împlinirea  Mangaliei,  fie  ea  cultural-artistică,
științifică, politică sau economică. Desigur că, în ea, își
are locul cuvenit și NICOLAE O. ROȘCULEȚ.

Ne vom limita la a prezenta câteva extrase din aparițiile
editoriale citate, completându-le cu informațiile dlui D.Isac,
din galeria de personalități, din care nu lipsesc fiul marelui
politician  și  istoric  Mihail  Kogălniceanu,  cel  al  lui  N.
Iorga, Gala Galaction etc., etc.

„În timpul celui de-al Doilea Război Balcanic, din 1913,1.
a luptat și slt. (r), fost plutonier, Nicolae Roșculeț
(1880  –  1952),  devenit,  ulterior,  renumit  avocat  și
vestit primar al Mangaliei, în mai multe legislaturi. În
bătălia de la Silistra, din sept. 1916, slt. (n.n.:
plt.) N. Roșculeț a făcut parte din garda Drapelului de
luptă. Aici, a fost cel care a avut inspirația să treacă
Dunărea înot, salvând drapelul,pentru a nu fi capturat
de trupele bulgare.Pentru acest act de mare bravură, a
fost decorat cu înalte distincții militare, printre care
Medalia  „Trecerea  Dunării.”  (D.  Isac,  „Mangalia,
recunoștință veșnică armatei române , ed. „Imperium”,
pag. 22”)
„  NICOLAE  O.   ROŞCULEŢ    (1880-1952).  Primar  al2.
Mangaliei,  între  anii:  1914-1918,  1923-1925  şi



1934-1937,  membru  al  Partidului  Naţional  Liberal.  
Renumit avocat din Mangalia.  Erou în cel de Al Doilea
Război Balcanic (1913), decorat cu: Medalia “Trecerea
Dunării”.  Era originar dintr-o familie de mocani, care
a venit de la Săcele, jud. Braşov.

La 28 mai 1914, în calitate de primar al urbei, l-a întâmpinat
pe regele României, Carol I, într-o vizită la Mangalia, cel
care  făcuse  o  escală  în  urma  unei  croaziere  de  pe  Marea
Neagră.  Cu această ocazie, la propunerea cetăţenilor, regele
a  devinit  atunci  ctitor-fondator  al  noii  Biserici  “Sf.
Gheorghe” (1914-1929).

A  fost  primul  edil  al  oraşului,  care  amenajează  faleza
maritimă, a construit scările de coborâre pe plajă.  Pentru
punerea în valoare a potenţialului turistic a litoralului, a
iniţiat şi susţinut în permanenţă aducerea căii ferate până la
Mangalia.  La 17 iulie 1938, primul tren care a sosit în gară,
a fost întâmpinat cu aplauze de bucurie şi bătut cu flori.

Pentru  contribuţii  deosebite  la  ctitorirea  Bisericii  “Sf.
Gheorghe” cu ocazia inaugurării, la 2 iunie 1929, a primit
prin Decret regal, Medalia de aur cl. I: “Răsplată Muncii
pentru Biserică”.  El a fost cel care a donat amvonul şi
strana.

Locuinţa, Vila “Maria Roşculeţ”, a fost singurul imobil din
oraş,  prevăzut  atunci  cu  toate  utilităţile:  instalaţie
electrică, de apă curentă şi canalizare. O perioadă, aici a
fost  chiar  și  sediul  P.N.L.”  (D.  Isac,  lucr.  în  curs  de
apariție „Personalități ale Mangaliei”)

„Între 1923-1925, prin grija primarului avoc. Nicolae Roşculeţ
(1880-1952), edilul-şef al oraşului, a fost amenajată Faleza
maritimă, pentru promenadă.  Atunci, pe coasta falezei, s-au
construit primele scări de coborâre pe plajă.  Tot în această
perioadă, în partea de sud-est a oraşului, lângă Plaja mică, a
fost reamenajată Gradina publică, un parc mare şi frumos,



prevăzut cu alei pietruite, flori, pomi şi bănci unde lumea
bună, a Mangaliei de atunci, ieşea la promenadă.” (D. Isac,
monografia „Mangalia”, în curs de apariție)

 

Reguli de comportare în cazul
producerii unui cutremur
28 septembrie 2016 9:19
În vederea diminuării impactului şi pierderilor provocate de
producerea  unui  cutremur,  Inspectoratul  pentru  Situaţii  de
Urgenţă “Dobrogea” al judeţului Constanţa vine în sprijinul
cetăţenilor cu câteva sfaturi utile de comportare în cazul
producerii unui cutremur, astfel:

păstraţi-vă calmul, nu intraţi în panică;
închideţi sursele de foc;
adăpostiţi-vă sub o grindă de rezistenţă, un toc de uşă,
sub birou sau masă;
nu fugiţi pe uşă, nu săriţi pe geam, nu alergaţi pe
scări, nu utilizaţi liftul;
dacă vă aflaţi într-un spaţiu deschis, îndepărtaţi-vă de
clădiri, feriţi-vă de căderea tencuielilor, coşurilor,
parapetelor, evitaţi aglomeraţia, nu alergaţi;
nu blocaţi străzile, lăsaţi calea liberă pentru maşinile
echipelor specializate de intervenţie;
dacă  sunteţi  prins  sub  dărâmături,  încercaţi  să  vă
semnalaţi prezenţa folosind un fluier sau o lanternă,
loviţi ritmic într-o ţeavă sau perete astfel încât să
puteţi  fi  localizat,  evitaţi  să  ţipaţi,  păstraţi-vă
energia!
ascultaţi  anunţurile  posturilor  de  radio  şi  TV  şi
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recomandările autorităţilor.

Înainte de producerea cutremurului, informaţi-vă cu privire la
modul corect de comportare în cazul producerii unui cutremur
prin  intermediul  internetului,  televiziunii,  radioului,
ziarelor sau altor materiale informative emise de autorităţile
statului;  învăţaţi  metode  de  acordare  a  primului  ajutor
medical; pregătiţi un kit de supravieţuire; stabiliţi un punct
de întâlnire şi modalităţile de a vă contacta familia în cazul
în care veţi fi separaţi în timpul cutremurului.

După  producerea  cutremurului,  fiţi  pregătiţi  pentru
eventualele  replici  ale  cutremurului;  păstraţi-vă  calmul,
panica nu vă poate face decât rău; asiguraţi-vă că cei din
jurul dumneavoastră sunt în regulă şi încercaţi să îi ajutaţi
pe cei aflaţi în dificultate; opriţi alimentarea cu apă, gaz
şi energie elctrică; dacă simţiţi miros de gaz, deschideţi
geamurile  şi  uşile  pentru  aerisire  şi  nu  încercaţi  să
întrerupeţi  alimentarea  cu  energie  electrică  şi  nici  să
decuplaţi  siguranţele;  evacuaţi  clădirea,  mergeţi  într-un
spaţiu deschis; ascultaţi la radio sau TV anunţurile oficiale
ale autorităţilor şi urmaţi recomandările acestora.

Este absolut necesar să lăsaţi liniile telefonice şi arterele
de circulaţie libere pentru intervenţia echipelor de salvare!

Dacă  aveţi  nevoie  de  ajutor,  încercaţi  să  comunicaţi  cu
echipele de intervenţie şi să le oferiţi informaţii despre
situaţia dumneavoastră.

În cazul unui cutremur major, echipele de intervenţie nu vor
putea oferi ajutor imediat tuturor cetăţenilor.

Participaţi  la  acţiunile  de  înlăturare  a  dărâmăturilor  şi
salvarea oamenilor. Nu acţionaţi pe cont propriu, ci doar la
instrucţiunile autorităţilor!

Pentru ca toţi cetăţenii să cunosască riscurile la care sunt
expuşi pe timpul unui cutremur, vă adresăm rugămintea de a ne



sprijini prin popularizarea Campaniei naţionale de informare
şi pregătire a populaţiei „Nu tremur la cutremur”, derulată de
Ministerul Afacerilor Interne – Departamentul pentru Situaţii
de  Urgenţă,  prin  Inspectoratul  General  pentru  Situaţii  de
Urgenţă prin postarea, pe site-urile dumneavoastră oficiale, a
unui link către site-ul campaniei,  www.nutremurlacutremur.ro.

 

Dezbatere publică la Mangalia
privind proiectul „Dezvoltare
turistică  în  staţiunea
Saturn”
28 septembrie 2016 9:19
Primăria  Municipiului  Mangalia  doreşte  să  obţină  finanţare
europeană pentru proiectul „Dezvoltare Turistică în Staţiunea
Saturn”. Având în vedere prevederile Programului Operaţional
2014 – 2020, Axa prioritară 7 – Diversificarea economiilor
locale prin dezvoltarea durabilă a turismului; Prioritatea de
investiţii 7.1, investiţia propusă beneficiază de susţinerea
entităţilor  implicate  în  dezvoltarea  locală  (  structuri
asociative,  reprezentanţi  ai  societăţii  civile,  mediul  de
afaceri, etc.). Investiţia va fi supusă consultării publice de
către primărie pentru un termen de 30 de zile, în vederea
conştientizării mediului local.

În urma consultării publice, Primăria Municipiului Mangalia va
realiza  o  întâlnire  împreună  cu  entităţile  implicate  în
dezvoltarea  locală(  structuri  asociative,  reprezentanţi  ai
societăţii civile, mediul de afaceri, etc.) pentru obţinerea
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susţinerii cu investiţii a proiectului propus de solicitant,
unul din indicatorii programului fiind creşterea numărului de
angajaţi în staţiune.

Acest proces se va desfăşura în conformitate cu prevederile
legii  nr.  52/2003  privind  transparenţa  decizională  în
administraţia publică şi a legii nr. 544/2001 privind liberul
acces la informaţiile de interes public, cu modificările şi
completările ulterioare.

Cei  interesaţi  despre  respectivul  proiect  pot  trimite
informaţii sau sugestii până la data de 26.10.2016, pe adresa
de e-mail: proiectemangalia@gmail.com sau la nr. de telefon:
0241.75.10.60.

Documentaţia  tehnică  cu  privire  la  proiectul  „Dezvoltare
Turistică în Staţiunea Saturn” o puteţi vizualiza pe site-ul
primăriei: www.mangalia.ro.

Grup sanitar nou, la Şcoala
Generală din 2 Mai
28 septembrie 2016 9:19
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Pe  lângă  reabilitarea  drumului  de  acces
către  Hagieni,  despre  care  relatam  în
numărul trecut, administraţia publică locală
din Limanu mai are în proiect construirea
unei grădiniţe cu program prelungit. Aceasta
ar  urma  să  fie  realizată  din  fonduri
europene chiar la intrarea în comuna Limanu,
iar dorinţa edililor locali este ca imobilul
să  fie  ridicat  din  fonduri  europene.
Proiectul pentru viitorul imobil ar urma să
fie dotat cu patru săli de clasă, o sală de
joacă,  o  bucătărie  modernă,  un  cabinet

medical şi o magazie. Pentru acesta, în cursul lunii iulie a
fost deja aprobat proiectul tehnic.

O  veste  bună,  tot  pentru  elevii  din  Limanu  o  constituie
alocarea, de către Consiliul Judeţean Constanţa, a 300.000 de
lei comunei Limanu, bani pe care administraţia publică locală
îi va utiliza pentru reabilitarea şcolii din localitatea 2
Mai. Prioritară va fi, aşa cum ne-a declarat primarul Daniel
Georgescu, reabilitarea Şcolii Generale din 2 Mai, care va fi
dotată cu un grup sanitar cu acces direct din unitatea de
învăţământ. Potrivit edilului local, şcoala din 2 Mai este
printre  puţinele  din  judeţ  care  încă  mai  avea,  înante  de
demararea  anului  şcolar,  toaleta  fără  acces  direct  din
unitate, cei 200 de copii fiind nevoiţi să folosească baia în
condiţii extrem de precare.

În  perioada  următoare,  aleşii  locali  au  în  vedere  şi  un
proiect  privind  introducerea  reţelei  de  gaze  naturale.
Primarul localităţii a declarat că, luna aceasta, a avut o
întrevedere  cu  reprezentanţii  firmei  care  se  va  ocupa  de
introducerea reţelei de gaze. Acesta a adăugat că speră ca în
primăvara  anului  viitor  să  fie  semnat  contractul  privind
execuţia lucrărilor.
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În timp ce Cumpăna are campus
școlar,  Tuzla,  Casă  de
Cultură  nouă,  Techirghiol,
Grădină Botanică, Mangalia îl
are pe Cristian Radu!
28 septembrie 2016 9:19

Deși a ținut morțiș să obțină și
al doilea mandat, primarul
Cristian Radu sau Radu Cristian
cum preferă să i se adreseze, nu
s-a apucat de nimic de la
alegeri până în prezent.
Cetățenii îmbătați de placa
victimizării, fredonată periodic
de către edil și echipa sa, au

hotărât să-l voteze în speranța că după victorie va pune în
practică tot ceea ce a promis, sau mai exact tot ceea ce a
vrut să facă, dar nu a fost lăsat de către consilierii cei
răi.

Dar  când  votezi  fără  să  analizezi  mai  bine  opțiunile
electorale, apare și riscul să te arzi. A doua oară. Motiv
pentru care cei care l-au votat, îl ”laudă” acum de mama
focului pe primar pentru încăpățânarea sa de a nu face nimic.

Asfaltări nu se fac, deși pe marginea acestui subiect mai să
fie declanșată în campania electorală o revoluție de către
câțiva  petiționari  și  petiționare  care  pe  de  o  parte  îi
plângeau de milă edilului, iar pe de altă parte împărțeau
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acuze consilierilor pe care îi declarau vinovați de blocarea
investiției. Din nou timpul a demonstrat că totul a fost o
fumigenă lansată fix înainte de alegeri cu scopul de a menține
victimizarea primarului. Din toată această poveste, în prezent
au rămas praful, hârtoapele din carosabil, întrucât lucrările
nu au început și nici nu se sinchisește cineva să le ia în
vizor.

Elevii  Școlii  Generale  nr.  5  continuă  să  învețe  în  două
schimburi, deoarece proiectul de mansardare a fost eliminat și
el de pe agenda reprezentanților Primăriei Mangalia. Așa se
face că elevii de clasa a III-a sunt nevoiți să învețe după-
amiaza,  deși  se  știe  faptul  că  după  prânz,  puterea  de
concentrare  este  mai  scăzută  mai  ales  la  cei  de  vârstă
fragedă.

Instituțiile de învățământ continuă să nu dispună de săli de
sport, astfel că elevii fac orele de educație fizică afară sau
înghesuiți în săli de clasă.

Casa de Cultură Mangalia, instituție emblematică, poartă în
continuare  haina  grea  și  ponosită  a  trecerii  anilor  și  a
indiferenței, astfel că sala de spectacole este la fel de
învechită și deteriorată, practic, încremenită în timp.

Mangalia nu are evenimente cultural-artistice, dar cui să-i
pese? Dacă vor distracție, cetățenii să se uite la televizor
la târgurile și festivalurile organizate de alții, probabil,
spun cei care conduc orașul!

Policlinica Mangalia va continua să fie tot un iglu și în
sezonul rece care se apropie amenințător. Astfel, pacienții
vor continua să dârdâie pe holuri, întrucât este mult prea
greu  pentru  autorități  să  branșeze  unitatea  sanitară  la
sistemul centralizat de termoficare.

Tot într-un frig cumplit se vor antrena copiii care practică
arte marțiale în incinta Casei Tineretului, soluția oferirii
unui spațiu adecvat fiind scos din calcul de către cei care



conduc urbea noastră. Aspectul obidit al orașului, cu prea
puțină verdeață și prea mult gazon și copaci uscați ne vor
”încânta” privirile și în continuare.

Locurile de joacă din cartierele de blocuri au rămas adevărate
depozite de fier vechi, unde părinții nu mai au curajul să-și
trimită copiii.

Proiectele  europene  sunt  un  alt  eșec  al  actualei
administrații, orașul alegându-se cu o alee care nu se mai
finalizează, cu un parc făcut în bătaie de joc, și cu o punere
în  valoare  a  Cetății  Callatis  abandonată,  în  timp  ce
conducerea orașului rămâne  cu lauda că ”golește” Uniunea
Europeană de bani…

Exemplele  ar  putea  continua,  dar  concluzia  este  aceeași.
Dorința de câștigare a celui de al doilea mandat s-a bazat pe
o ambiție și atât. Ambiție de a demonstra că imposibilul este
posibil (când nu ai lăsat nimic în urmă), dacă știi ce să
faci, dar scopul scuză mijloacele, nu?!

În schimb, dorință de a trece la treabă, nu există. Se remarcă
însă o stare de nervozitate continuă și, deja, obișnuitele
grimase ale edilului care în loc să savureze victoria și să
facă ceea ce tot promite din 2012, demonstrează că Mangalia nu
este decât un job pentru domnia sa.

 

Municipiu cu șase stațiuni turistice, umilit de comunele cu
buget mult mai redus!

În  timp  ce  Mangalia  nici  măcar  nu  stă  pe  loc,  ci  se
rostogolește la vale precum o avalanșă de neoprit, comunele
din apropiere și din județ, în general, prosperă. Primari,
care  au  la  dispoziție  bugete  locale  mici,  dar  care  fac
demersuri pentru fonduri europene, pe care nu le pierd, ci le
investesc în modernizarea zonelor pe care le conduc, se pot



lăuda cu investiții care ne umilesc, ne pun în umbră.

Comuna Cumpăna are de puțin timp un campus școlar ultramodern.
Sute  de  elevi  din  comună   şi  din  localităţile  învecinate
beneficiază  de  condiţii  europene  de  studiu,  cu  mobilier,
aparatură şi material didactic performante.
Campusul a fost ridicat cu fonduri europene, iar amenajarea
curții s-a realizat cu ajutorul voluntarilor din comună care
au plantat copaci și au amenajat celelalte spații verzi.
Campusul cuprinde un corp şcoală, cu săli de clasă, ateliere,
spaţii de cazare pentru elevi, cantină, bibliotecă şi sală de
sport. În total, este vorba despre 24 de săli de clasă, patru
ateliere şcoală, un cămin rezidenţial cu 120 de locuri, o
cantină şi un club pentru 120 de locuri, 15 garsoniere, o
bibliotecă şi o bază sportivă cu sală de sport. De asemenea,
dispune de centrală termică, canalizare, apă caldă menajeră,
rețea de telefonie și Internet.

Investiţia este de 36.299.431,29 lei, din care 23.508.139,50
lei fonduri europene nerambursabile, de la Guvernul României
3.595.362.51 lei, iar de la Primăria Cumpăna,  9.125.929,28
lei.

Tot  la  Cumpăna  s-a  deschis  recent  un  Centru  de  îngrijire
after-school pentru copiii nevoiași și cu părinții plecați în
străinătate.  Programul  oferit  de  centru  este  complementar
celui  școlar  obligatoriu  și  oferă  supraveghere,  respectiv
îndrumare la realizarea temelor, dar și activități recreative
copiilor aflați în situații deosebite. Centrul dispune de două
săli de curs cu 48 de locuri, două dormitoare, un cabinet
medical şi o sală de mese.

Comuna Valu lui Traian a beneficiat de la începutul acestui an
de o serie amplă de lucrări de modernizare a infrastructurii,
dar nu numai. După lucrările făcute la canalizare şi pentru
introducerea gazelor, unele străzi au fost afectate şi au avut
nevoie de refacerea asfaltului. Astfel, 50 de străzi au fost
asfaltate. De asemenea, au fost reabilitate trotuarele și s-au



amenajat  șase  locuri  noi  de  joacă  pentru  copii,  complet
utilate şi dotate.

Comuna Tuzla se mândrește cu o Casă de Cultură nouă, realizată
din  fonduri  europene  care  găzduiește,  periodic,  nu  doar
manifestări artistice, ci și diverse cercuri educative pentru
copii. În interior există și un mini-muzeu al tradițiilor din
Dobrogea.

Orașul Techirghiol are Grădină Botanică realizată parte în
sere, parte în aer liber tot cu bani de la Uniunea Europeană.
Spațiul oferă relaxare atât localnicilor, cât și turiștilor
care, din această vară, ce s-a încheiat, s-au bucurat și de un
parc acvatic. Tot la Techirghiol a devenit tradiție Festivalul
Național de Muzică Ușoară pentru Copii și Tineret ”Glasul
Speranțelor”, ajuns anul acesta la cea de a XV-a ediție.

Comuna Crucea a derulat lucrări care au depășit bugetul anual.
Este vorba despre alimentarea cu apă a localităţilor Gălbiori,
Stupina,  Şiriu  şi  Crişan,  modernizarea  şi  reabilitarea
străzilor din Gălbiori şi Băltăgeşti, finalizarea lucrărilor
la viitoarea grădiniţă din comună, dar şi despre un proiect
transfrontalier  care  vizează  înfiinţarea  unui  centru  de
perfecţionare destinat localnicilor şomeri.

Mangalia nu a primit până acum decât sfidare, însă municipiul
trebuie să se oprească din declin, dacă nu din convingere,
măcar dintr-o fărâmă de orgoliu de a nu mai fi ”pălmuit” de
zonele rurale, aparent, banale.

Hoţ  de  16  ani,  prins  de
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poliţişti
28 septembrie 2016 9:19
La  data  de  23.09.2016,  polițiștii  din  cadrul  Biroului
Investigații  Criminale  din  cadrul  Poliţiei  Mangalia  l-au
identificat și reținut pe V.A.-E., în vârstă de 16 ani, din
municipiul Mangalia, care ar fi comis o infracțiune de furt.

Tânărul a fost prezentat Judecătoriei Mangalia care a dispus
măsura arestului la domiciliu pentru o perioadă de 30 de zile.

Reguli şi măsuri de prevenire
a  incendiilor  de  natură
electrică
28 septembrie 2016 9:19
Prezentarea teoretică a fenomenului fizic

Incendiile provocate de instalaţiile electrice au o pondere în
totalul incendiilor cu pierderi materiale importante şi, în
unele cazuri, şi cu pierderi de vieţi omeneşti. De aceea, la
cercetarea cauzelor cu sursa de aprindere de natură electrică
trebuie  să  se  analizeze  cu  discernământ  împrejurările
producerii acestora, să se conserve cu promptitudine şi în
bune  condiţii  orice  urmă  găsită,  pentru  stabilirea  unei
soluţii finale reale.

La locuinţele particulare, cele mai afectate de incendii au
fost podurile şi dormitoarele. Majoritatea acestora ca sursă
de  aprindere  de  natură  electrică  s-au  produs  ca  urmare  a
defectelor  apărute  în  exploatarea  cablurilor,  montării
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necorespunzătoare  pe  materiale  combustibile  sau  a
suprasarcinilor.

 

Cum să preveniţi un incendiu de natură electrică

 

Verificaţi instalaţia electrică!1.

Atunci când vă mutaţi într-un imobil este foarte important să
verificaţi cu atenţie instalaţia electrică. Ideal ar fi să
evaluaţi  acest  aspect  înainte  de  a  face  achiziţia.  O
instalaţie veche poartă riscul de incendiu sau de avariere a
aparatelor electrice din casă. Reparaţiile pot fi extrem de
costisitoare, mai ales dacă va fi nevoie să înlocuiţi o parte
din sistemul electric ascuns, din pereţi.

Nu folosiţi prize sau întrerupătoare slăbite!2.

În cazul în care observaţi că priza se mişcă sau că în jurul
întrerupătorului există orificii libere, va trebui să cereţi
ajutorul  unui  specialist  pentru  schimbarea
prizei/întrerupătorului şi pentru izolarea zonei respective.
Un scurt circuit poate duce la incendiu. Pentru a preveni
aceste defecţiuni, va trebui să acordaţi  atenţie modului în
care introduceţi sau extrageţi cablurile de alimentare din
priză.

Nu suprasolicitaţi o priză!3.

Cele  mai  multe  incendii  se  produc  din  cauza  solicitării
excesive a unei surse de curent. Avertismentul vizează mai
mult  electrocasnicele  de  putere  electrică  mare  (frigider,
maşină  de  spălat  etc.).  Alocaţi,pe  cât  posibil,  fiecărui
aparat câte o priză. În cazul în care uniţi mai multe aparate
la o singură sursă, aceasta se poate încălzi, provocând în
scurt timp un incendiu.



Marcaţi fiecare priză!4.

Dacă nu sunteţi singurul locatar al spaţiului respectiv, este
foarte important să se stie tipul prizei. Un electrician vă va
indica tensiunea electrică (de obicei prizele standard din
locuinţe sunt de 220 V) precum şi tipul prizei: cu împământare
sau  fără  împământare.  În  momentul  în  care  conectaţi  un
consumator mare la o priză fără împământare, există riscul ca
surplusul  de  curent  să  ducă  la  arderea  aparatului  sau  la
electrocutarea celor din jur. Citiţi eticheta sau manualul de
instrucţiuni al fiecărui aparat, pentru a vedea ce fel de
sursă de curent necesită.

Nu improvizaţi!5.

Fie că este vorba de reparaţia unui aparat electrocasnic, de
prelungirea  traseului  unui  cablu  sau  de  repararea  unei
siguranţe,  improvizaţiile  reprezintă  un  pas  sigur  către
incendiu. Orice eroare de prindere sau de izolaţie poate crea
un scurt circuit sau o descărcare de curent. Tot la capitolul
improvizaţii intră şi reparaţiile făcute de către o persoană
neautorizată. Fie că este vorba de un prieten, de un vecin bun
la toate, diferenţa de tarif nu merită pericolul la care vă
expuneţi.

Folosiţi aparatele corespunzător!6.

Este  foarte  important  să  folosiţi  aparatele  electrice  şi
electrocasnice conform manualului de instrucţiuni. În cazul în
care sesizaţi că produsul respectiv şi-a schimbat parametrii
de funcţionare, se încălzeste foarte repede sau emană un miros
de ars, scoateţi-l imediat din funcţiune şi adresaţi-vă unui
specialist. Nu insistaţi să încarcaţi bateria unui telefon cu
un încărcător care devine fierbinte în câteva minute. În cazul
aparatelor  mari,  va  trebui  să  le  acordaţi  un  spaţiu  de
aerisire pentru a se putea emana căldura acumulată în timpul
funcţionării.

 



 

ÎN CAZUL PRODUCERII UNUI INCENDIU SE VA ACŢIONA DE URGENŢĂ
PENTRU:

– evacuarea tuturor ocupanţilor clădirii precum şi a bunurilor
importante adăpostite;

– anunţarea incendiului la numărul unic pentru apeluri de
urgenţă 112;

– stingerea incendiului cu mijloacele de primă intervenţie.

 

 

 

SC RAJA SA NU mărește prețul
la  apă  nici  în  2017!  Iată
răspunsul  societăţii  vizavi
de  afirmaţiile  primarului
Cristian Radu
28 septembrie 2016 9:19
 

Urmare  a  postărilor  și  declarațiilor  publice  făcute  de
primarul Mangaliei, d-nul Cristian Radu, cu respect, vrem să
vă aducem la cunoștință următoarele:
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–  În  ședinta  Consiliului  Local  Mangalia  a  fost  votată
“Strategia Tarifară pe Apă-Canal pentru perioada 2021-2029”,
și nu o creștere de tarif imediată așa cum susține Primarul în
postările sale.  Prin această strategie, SC RAJA SA își asumă
pentru o perioadă de nouă ani o creștere a tarifelor de doar
22%, în condițiile în care prețurile percepute de furnizori se
pot dubla de la o zi la alta. Evident, nu putem să nu ne
întrebăm dacă și ceilalți furnizori de utilități (energie,
gaze, căldură, etc.) pot asigura abonații că în aproape un
deceniu vor crește tarifele cu doar 22%. Mai mult, în mandatul
trecut al domnului Primar, Consiliul Local Mangalia a votat
“Strategia Tarifară pe Apă-Canal pentru perioada 2014-2020”.

Suntem  convinși  că  în  necunoștință  de  cauză,  în  ceea  ce
privește proiectele și finanțările europene, primarul Cristian
Radu face asemenea comentarii, ci nu pentru că este anti-
european, așa cum ar putea crede cei care cunosc implicațiile
afirmațiilor sale.

Tocmai de aceea, cu permisiunea Domniei Sale, vom încerca să-i
explicăm pe scurt și “băbește” ce reprezintă această strategie
tarifară în contextul implementării proiectelor europene și a
cofinanțării asigurate de SC RAJA SA printr-un împrumut BERD –
Banca Europeană pentru Reconstrucție și Dezvoltare.

–  Finanțarea  internațională  a  proiectelor  POS  Mediu  se
bazează, în principal, pe politica de regionalizare promovată
de  autoritățile  din  România.  În  acest  context,  posibilele
derapaje  de  la  cadrul  legal  și  instituțional  aferent
regionalizării  serviciilor  de  apă,  reprezintă  un  semnal
negativ  pentru  finanțatorii  sectorului  de  apă,  în  special
pentru  Banca  Europeană  pentru  Reconstrucție  și  Dezvoltare
(BERD),  fără  a  cărei  implicare  și  susținere  activă  multe
dintre  programele  investiționale  europene  nu  ar  fi  fost
implementate.  Mai  mult,  finanțarea  UE/BERD  pe  proiectele
implementate de operatorii de apă s-a acordat cu respectarea
cumulativă a două condiții esențiale:



respectarea  legislației  privind  regionalizarea1.
serviciilor de apă;
implementarea  planului  de  tarife  aprobat  de  către2.
autoritățile locale, mai exact aprobarea Strategiilor de
Tarifare de către toate Consiliile Locale membre ale
Asociațiilor de Dezvoltare Intercomunitară din sectorul
de apă.

Având în vedere obligativitatea respectării cumulativ a celor
două  condiții,  orice  modificări  apărute  sau  întârzieri  în
aprobarea  Strategiei  de  Tarifare  sunt  considerate  abateri
serioase de la condițiile de finanțare și pot avea efecte
nedorite pentru sectorul de apă.

Uniunea Europeană a acordat un nivel mare de grant sectorului
de apă din România (până la 85% din valoarea investițiilor) cu
condiția  respectării  regulilor  menționate  mai  sus.  În  mod
similar, împrumuturile convenabile acordate de BERD, în mare
parte fără garanție, au avut la bază încrederea în cadrul
legal /instituțional existent. Mai mult, în toate contractele
de finanțare, BERD subliniază importanța respectării planului
și politicii tarifare aprobate în cadrul POS Mediu.

În contextul celor arătate mai sus, trebuie precizat ferm că
doar prin votarea strategiei de tarifare pentru perioada 2021
– 2029 se asigură finanțarea europeană nerambursabilă, atât de
necesară, inclusiv orașului Mangalia, pentru dezvoltarea și
modernizarea rețelelor de apă și canalizare. Este obligatoriu
să  subliniem  că  prin  neaprobarea  strategiei  de  tarifare,
orașul  Mangalia  și  cetățenii  săi  ar  fi  fost  văduviți  de
investițiile  europene  vitale  în  infrastructura  de  apă  și
canal. Să nu uităm că și astăzi Mangalia are cartiere întregi
fără sistem de canalizare. Dacă d-nul Primar are alte soluții
de finanțare, de ce nu le aplică?

Asigurăm toți cetățenii municipiului Mangalia, și nu numai, că
SC RAJA SA nu va practica nicio majorare de tarif până la
sfârșitul anului 2017.



Ne-am  dori  ca  și  ceilalți  furnizori  de  utilități  să  aibă
aceeași  politică  tarifară  responsabilă  față  de  cetățenii
cărora le furnizează servicii.

Cu regie, replici învățate pe
de  rost  și  atitudini
cabotine,  şedința  prin  care
s-a decis reducerea tarifului
la apă, o piesă tragi-comică,
dar  în  final,  benefică
cetățenilor
28 septembrie 2016 9:19
Cearta nesfârşită din sânul Consiliului Local a continuat şi
în cea mai recentă întâlnire a aleşilor din Mangalia. Mărul
discordiei  l-a  constituit  un  proiect  de  hotărâre  privind
acordarea unei subvenţii de 50% din preţul apei potabile şi
canalizării furnizate populaţiei din Mangalia, în limita a 7
metri cubi/lună/familie.

În timp ce aleşii care au iniţiat acest proiect – consilierii
PMP, ALDE şi PSD – au clamat că, din taxele şi impozitele
locale se poate face acest minim efort, care nu ar implica un
cost prea mare, comparativ cu bugetul rezultat din strângerea
dărilor de la populaţie, consilierii PNL au considerat că,
dimpotrivă,  acest  proiect  ar  presupune  majorarea  tarifului
preţului apei. În plus, numirea aleşilor locali în comisiile
de concurs pentru posturile de directori ai instituţiilor de
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învăţământ  a  constituit  un  alt  motiv  pentru  un  şuvoi  de
declaraţii belicoase, şi de o parte şi de cealaltă a baricadei
politicienilor.

 

Proiectele care au stârnit nemulţumirea părţii peneliste a
Consiliului Local, au fost cele de pe ordinea suplimentară a
convocatorului şedinţei, toate iniţiate de consilierii PMP,
ALDE şi PSD, spre deosebire de celelalte, iniţiate de primar.
În prim plan s-a aflat o solicitare a Asociaţiei de Dezvoltare
Intercomunitară  Apă  Canal  Constanţa  (ADI)  care  doreşte
accesarea  unor  fonduri  europene  pentru  proiecte  ai  căror
beneficiari sunt UAT-urile (Unități Administrativ-Teritoriale)
membre ale acestui organism. Un alt proiect suplimentar a fost
acela  al  desemnării  a  doi  reprezentanţi  ai  administraţiei
publice locale, care vor face parte din comisiile de concurs
pentru ocuparea funcţiilor de directori ai şcolilor, iar cel
mai  „fierbinte“  punct  de  pe  ordinea  de  zi,  votat  de
majoritatea consilierilor locali în lipsa celor de la PNL, a
fost acela al micşorării, cu 50% a preţului la apă potabilă şi
canalizării, în limita a 7 metri cubi/familie/lună.

În privinţa primului proiect, ce a fost solicitat de Asociaţia
de  Dezvoltare  Intercomunitară  Apă  Canal  Constanţa  (ADI),
existau toate avizele necesare adoptării lui. În ce constă
acest  proiect,  a  explicat  consilierul  local  Paul  Foleanu:
„Mangalia,  la  fel  ca  şi  alte  60  de  alte  localităţi  ale
judeţului,  face  parte  din  Asociaţia  de  Dezvoltare
Intercomunitară Apă Canal Constanţa (ADI). Această asociaţie a
decis  accesarea  de  fonduri  europene,  pentru  îmbunătăţirea
reţelelor de apă şi canalizare. RAJA Constanţa nu dispune de
banii necesari co-finanţării, de aceea a decis contractarea
unui împrumut la BERD. Însă, acest organism, a solicitat toate
dovezile privind bonitatea RAJA, printre actele cerute fiind
şi  o  strategie  de  preţ  pe  următorii  16  ani.  Din  această
strategie rezultă posibilitatea de majorare a preţului apei,
în următorii 16 ani, cu 22%. Însă, majorarea preţului o face



numai primarul sau Consiliul Local Mangalia, deci nu se pune
problema  scumpirii  preţului  apei“,  a  declarat  consilierul
local.

 

Socoteala funcționarilor nu s-a potrivit cu cea a
consilierilor pe tema  examinării directorilor unităților de

învățământ

 

Proiectul a trecut cu 10 voturi „pentru“ şi nouă „împotrivă“,
aleşii PNL susţinând, în ciuda dovezilor, că este vorba despre
o  majorare  a  tarifului  la  apă  potabilă  pentru  populaţia
Mangaliei. Nu de aceeaşi părere au fost, însă, în cazul celui
de al doilea proiect, ce viza micşorarea acestui preţ, cu 50%,
în limita a 7 metri cubi/familie/lună, acuzând de populism
ieftin  atitudinea  consilierilor  majoritari  şi  susţinând  că
acest lucru ar împovăra bugetul local: „Dar pentru ce strânge
Primăria Mangalia taxele şi impozitele locale, nu pentru a
face mai uşoară viaţa locuitorilor? Putem arunca milioane de
euro pe avocaţi sau spaţii verzi şi nu putem aloca câteva sute
de mii de euro pentru binele cetăţenilor?“ a declarat Leonard
Tănase, consilier ALDE.

Secretarul primăriei, Petrina Boiţă, a spus că, din punctul
său de vedere, proiectul nu poate fi unul legal, din trei
motive: „Cred că în acest caz este nevoie de o dezbatere
publică, de un referat al compartimentului de specialitate al
primăriei, precum şi de arătarea sursei de finanţare“.

În continuare spiritele s-au încins la maximum, aşa cum, de
altfel, ne-au obişnuit aleşii locali ai Mangaliei, decişi să
facă mai multă zarvă şi ceva mai puţină muncă pentru cetăţenii
urbei. Consilierii locali ai PNL s-au ridicat de la masă şi au
părăsit sala, în frunte chiar cu… preşedintele de şedinţă!
Dumitru  Filip  a  declarat  că  are  propria  sa  opinie  asupra
acestui proiect şi că nu consideră necesară prezenţa sa în



sală. În cele din urmă, cu Paul Foleanu „uns“ preşedinte al
şedinţei, acest proiect a trecut cu 10 voturi.

Mai  trebuie  spus  şi  faptul  că,  tot  la  aceste  puncte
suplimentare, aprige discuţii au fost strârnite pe marginea
numirii aleşilor locali în comisiile de exeminare ce vor audia
concurenţii pentru fotoliile de directori ai instituţiilor de
învăţămât din oraş. Pentru a evita nemulţumirea peneliştilor
locali,  extrem  de  sensibili,  se  pare,  la  acest  subiect  –
dovadă stând plecarea intempestivă din şedinţa de data trecută
a acestora, pe motiv că nu au fost nominalizaţi în

CA-urile şcolilor din localitate – prof. Mihai Sorin i-a rugat
să îşi nominalizeze proprii membri în comisiile de concurs.
Cum, însă, se pare că socotelile membrilor PNL erau altele
încă înainte de şedinţă, aceştia au declarat că politicul
trebuie scos din şcoli, iar reprezentanţii în aceste comisii
ar trebui să fie apolitici. Desigur, aceştia ar fi urmat să
provină din rândurile angajaţilor primăriei…

Proiectul a trecut, însă, cu majoritatea celor prezenţi în
sală, astfel încât, din comisiile de concurs vor face parte
consilieri locali şi nu funcţionari ai primăriei.

ALDE:  „De  la  1  noiembrie
locuitorii  Mangaliei  vor
plăti apa la jumătate!”
28 septembrie 2016 9:19
Dacă vrea primarul și dacă nu va găsi căi întortocheate de
atac  a  hotărârii  pe  care  consilierii  ALDE,  PSD,  PMP  au
inițiat-o și adoptat-o ieri . Noi ne-am ținut de promisiune ba
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chiar am depășit-o. Conform Hotărârii de consiliu inițiată și
votată astăzi de consilierii ALDE, PSD, PMP, toți locuitorii
Municipiului Mangalia vor plăti apa cu o subvenție de 50%,
adică la jumătate in limita a 7 mc/familie, pentru locunța de
domiciliu.

Conform statisticilor, 7 mc, reprezinta consumul mediu al unei
familii in Municipiul Mangalia. Apa de băut, apa necesara
spălatului, apa consumată în mod normal de o familie. Această
apă este o necesitate in România secolului XXl, nu trebuie să
fie un lux. De aceea considerăm că măcar o mică parte (cca.5%)
din banii strânși în plus la bugetul local, bani strânși din
taxele  si  impozitele  pe  care  dumneavostră  cetățenii,  le
plătiți,  să  se  întoarcă  către  dumneavoastră,  locuitorii
Mangaliei, să vă diminueze facturile lunare și să vă crească,
un pic, calitatea vieții. Spre rușinea lor, consilierii PNL nu
au vrut să voteze acest proiect și au părăsit, din nou, sala
de ședințe, la ordinul primarului.

Sperăm ca domnul primar să lase orgoliile politice deoparte,
să arate că este primarul locuitorilor Mangaliei și să nu
caute chichițe pentru a nu aplica această hotărâre inițiată și
adoptată de majoritatea Consiliului Local. Această majoritate,
îi amintim domnului primar, reprezintă, în mod democratic,
majoritatea  locuitorilor  Mangaliei  și  voința  locuitorilor
Mangaliei este suverană.

Consilierii ALDE Mangalia

Leonard Tănase

Nicolae Moroianu

Dragos Bociog

 



Noi măsuri în caz de cutremur
28 septembrie 2016 9:19
Viceprim-ministrul  Vasile  Dîncu,  ministrul  dezvoltării
regionale  şi  administraţiei  publice,  a  prezentat  joi,  22
septembrie a.c., într-o conferință de presă, mecanismul de
reacție în cazul producerii unui cutremur major în România, cu
accent pe etapele de prevenire și pregătire. În paralel, au
fost  descrise  cele  13  propuneri  elaborate  de  Ministerul
Dezvoltării  Regionale  și  Administrației  Publice  (MDRAP)  și
Ministerul Afacerilor Interne (MAI) prin care se urmărește
îmbunătățirea actualului mecanism.

Demersul  are  la  bază  condițiile  seismologice  specifice
României, faptul că Bucureștiul este capitala est-europeană
cea  mai  vulnerabilă  în  cazul  producerii  unui  cutremur,
experiențele anterioare ale României la astfel de dezastre și
recenta  adoptare  în  Guvern  a  unei  hotărâri  privind
managementul tipurilor de risc (HG nr. 557 din 3 august 2016).

„Pentru orice stat, există două lucruri importante: primul –
să aloce constant resurse pentru a-și mări capacitatea de
intervenție la dezastru. Al doilea și să recunoaștem și prin
fapte, prin legislație, că interesul public e deasupra celui
individual  și că, atunci când ești proprietar, există și
drepturi dar și obligații. E necesar să înțelegem că într-o
comunitate trebuie să existe un echilibru între drepturi și
obligații”,  a  declarat  viceprim-ministrul  Vasile  Dîncu  la
începutul conferinței.

Ministrul dezvoltării regionale și administrației publice a
prezentat  măsurile  existente  în  prezent  pentru  fiecare
componentă a mecanismului – de prevenire a consecințelor unui
eventual seism, de pregătire a populației și a intervenției,
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de  răspuns  efectiv,  în  momentul  producerii,  și  de
reconstrucție.

Parte  din  propunerise  referă  la  programul  de  consolidarea
clădirilor  de  locuințe  cu  risc  seismic,  la  reluarea
programului de consolidare a clădirilor publice și a celui de
construire a locuințelor de necesitate.

Propunerea pentru programul de consolidare se referă la:

facilități financiare și pentru proprietarii spaţiilor
cu altă destinaţie decât aceea de locuinţă:

finanţare  integrală  de  la  bugetul  de  stat  a
consolidării;
rambursarea  sumei  alocate  de  stat  pentru
consolidare în 5 ani de la recepție;
rate lunare egale, cu o dobândă fixă de 5% pe an.

posibilitatea  proprietarului  de  locuinţă  să  opteze
pentru a rămâne în locuinţa de necesitate repartizată pe
perioada consolidării (doar pentru persoane fizice).
stabilirea unor mecanisme juridice prin care siguranța
colectivă  să  aibă  întâietate  față  de  interesul
individual,  în  vederea  executării  lucrărilor  de
consolidare.

Propunerea vine ca urmare a rezultatelor sub așteptări ale
programului: „În 2016 am mărit de 5 ori suma existentă, până
la 25 de milioane de lei și sperăm să absorbim total această
sumă până la finele lui decembrie, dar au existat și ani în
care  niciun  leu  din  cei  alocați  nu  au  fost  cheltuiți  de
primării”, a declarat Vasile Dîncu.

„Noi  trebuie  să  creăm  condiţii  ca  oamenii  să  se  mute  în
locuinţe de necesitate, să avem un fond important. Am văzut că
Primăria  Bucureştiului  deja  are  un  proiect  destul  de
consistent în această zonă. Vom da posibilitatea oamenilor, de
exemplu, de a rămâne în aceste locuinţe de necesitate pentru
totdeauna, dacă vor, şi să primească eventual o compensare în



funcţie de asta”, a subliniat viceprim-ministrul.

În prezent, OG nr 20/1994, care reglementează programul de
consolidare, prevede:

facilităţi financiare pentru proprietarii de locuinţe,
persoane fizice:

finanţarea  integrală,  din  alocaţii  bugetare,  a
expertizării tehnice, respectiv a proiectării şi
execuţiei  lucrărilor  de  consolidare  aferente
locuinţelor  proprietate  privată  a  persoanelor
fizice din clădirile de locuit, încadrate în clasa
I de risc seismic;
restituirea în rate lunare egale, fără dobândă,
eşalonate pe 25 de ani, a contravalorii execuţiei
lucrărilor de consolidare finanţate din alocaţii
bugetare  (proprietarii  cu  venituri  medii  nete
lunare pe membru de familie sub câştigul salarial
mediu net pe economie sunt exceptați de la această
obligație);
scutirea de taxă pentru emiterea autorizaţiei de
construire.

autorităţile  administraţiei  publice  locale  sunt
abilitate pentru:

despăgubirea proprietarului, la cererea acestuia,
cu  valoarea  locuinţei,  pentru  cazurile  de
insolvabilitate  privind  rambursarea  costurilor
lucrărilor de consolidare; fostul proprietar poate
locui în continuare, în calitate de chiriaş în
spaţiul respectiv;
aprobarea, prin dispoziţie de primar, a deciziei
de intervenţie privind expertizarea, proiectarea
şi execuţia lucrărilor de consolidare, în lipsa
acordului proprietarilor notificaţi;
acţionarea, prin procedură preşedinţială, asupra
proprietăţii  particulare,  pentru  restrângerea
folosinţei încăperilor sau evacuarea persoanelor



care nu au permis accesul în spaţiul afectat de
lucrările  de  consolidare,  pe  timpul  execuţiei
acestora.

Vasile  Dîncu  a  menționat  că  este  în  curs  de  definitivare
Strategia locuirii, care a fost în consultare publică, și alte
analize în domeniu: „Avem foarte multe intervenții din partea
ONG-urilor, pe care le analizăm. Vom schimba mecanismul actual
pentru repartizarea locuințelor: ANL va construi, așa cum face
și  acum,  dar  în  același  timp,  va  trebui  să  stimulăm  și
investitorii  privați:  ei  să  construiască  iar  statul  să
achiziționeze, printr-un parteneriat public-privat. Pe de altă
parte,  realizăm  o  evaluare  a  necesarului  de  locuințe  și
maparea infrastructurii de locuire – în luna decembrie avem
termen pentru finalizarea evaluării. Știm că în acest moment
avem undeva la 7.200.000 de familii și 8.200.000 de locuințe,
așadar 1 milion de locuințe despre care nu știm ce sunt: case
de  vacanță,  locuințe  închiriate.  După  1990  a  dispărut
planificarea centralizată iar deciziile în acest domeniu s-au
luat la nivel politic, fără să existe niște studii. Noi acum
sperăm  ca  în  decembrie  să  avem  aceste  date  iar  guvernele
următoare să aibă această bază de pornire pentru ajustarea
politicilor  de  locuire  și  construirea  de  noi  locuințe,
realizate în parteneriat cu administrația locală”.

 

Opoziţia  a  aprobat,  cu
destule  piedici,
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Comunicat de presă

În cadrul şedinţei Consiliului Local din data de 22.09.2016,
alianţa grupurilor de consilieri locali ai PSD, PMP şi ALDE au
propus şi adoptat un Proiect de Hotărâre pentru subvenţionarea
preţului plătit la apă de locuitorii Municipiului Mangalia.

Soluţia adoptată vine în sprijinul locuitorilor prin reducerea
cu 50% a preţului apei potabile în limită a 7 metri cubi pe
lună,  astfel  încât  diferenţa  să  se  resimtă  în  buzunarele
acestora şi în acelaşi timp să nu pună presiune prea mare pe
bugetul împovărat municipiului.

Aşa  cum  am  promis,  alianţa  PSD,  PMP  şi  ALDE  continuă
propunerea şi adoptarea proiectelor  benefice pentru Mangalia!

 

Pentru  că  a  fost  făcut  pe
repede  înainte,  Parcul
Evergreen  este,  din  start,
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atare,  numai  că  luat  la  pas,  parcul  scoate  la  iveală
imperfecţiuni şi hibe cauzate de modul precar în care au fost
executate lucrările de amenajare.

Mai exact, sunt zone unde dalele sunt, deja, sfărâmate ori
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desprinse,  iar  în  alte  locuri  prezintă  denivelări  ce  pot
provoca  accidentări  serioase.  Mulţi  copaci  sunt  uscaţi,
covorul artificial este, pe alocuri, deja, dezlipit, semn că a
fost prins în dorul lelii. În tot parcul nu există nici măcar
o floare, în schimb, poate fi „admirat” un ansamblu şocant de
bolovani.  Toate  aceste  defecte  au  fost  puse  în  spatele
constructorului, care ar urma, potrivit autorităţilor publice
locale, să fie tras la răspundere.

Pe de altă parte, nici cetăţenii care vizitează parcul nu
merită  să  fie  lăudaţi  pentru  că  îi  trec  pragul.  Motivul,
comportamentul suburban de care dau dovadă. Covoare întinse de
coji de seminţe, ambalaje, doze de bere, sticle de suc şi
chiar fecale umane sunt lăsate amintire de către cei care,
teoretic, vin să se relaxeze, dar care, în realitate, vin să
polueze parcul.

Fără  doar  şi  poate,  existenţa  unui  parc  întins,  cu  multe
posibilităţi  de  destindere  reprezintă,  de  ani  buni,  o
necesitate pentru municipiu, numai că, în primul rând, ar
trebui să conteze calitatea şi siguranţa acestuia. În schimb,
s-a  lucrat  în  grabă,  deoarece  lucrările  au  început  cu
întârziere. A fost deschis, deşi prezintă multe capcane pentru
copii şi nu este păzit, dovadă gunoaiele şi excrementele ce se
găsesc în zona de belvedere.

Este drept, mulţi cetăţeni trec uşor cu vederea problemele din
parc,  deoarece  Mangalia  nu  dispune  de  prea  multe  zone  de
recreere, iar locurile de joacă dintre blocuri sunt degradate
aproape  în  totalitate.  Chiar  şi  aşa,  nu  este  normal  ca
autorităţile să-i lase pe cetăţeni să se mulţumească cu puţin.
Dacă tot este vorba despre o construcţie nouă, nu trebuie 
lăsată să arate ca şi cum ar fi fost finalizată în urmă cu
cinci ani. Dar se preferă aruncarea pisicii şi mai puţin spre
deloc asumarea unor greşeli, cu toate că la mijloc se află
fonduri considerabile, publice sau europene, nu se ştie exact.

Aşa cum am mai amintit, lucrările la Parcul Evergreen au fost



demarate în luna august a anului trecut şi ar fi trebuit
finalizate în patru luni, până la finele lui 2015.

Potrivit  reprezentanţilor  Primăriei,  valoarea  totală  a
proiectului „Înființare Parc Evergreen” este de 9.082.475,79
lei,  din  care  contribuţia  Uniunii  Europene  este  de
4.457.820,55  lei  contribuţia  Guvernului  României  este  de
376.376,79 lei, cea a Primăriei de 98.657,09 lei, iar valoarea
neeligibilă (în care este inclus şi locul de joacă pentru
copii) este de 4.149.621,36 lei.

Parcul a fost amenajat pe fosta staţie de betoane COMCM, are o
suprafaţă de 28.148 mp., iar lucrările au constat în crearea
de locuri de joacă pentru copii, platforme pentru fitness,
spaţii verzi, construirea unui punct de belvedere; instalarea
unui sistem de iluminat public şi dotarea cu mobilier urban
modern,  respectiv  bănci,  coșuri  de  gunoi,  cișmele,  cinci
grupuri sanitare, cinci cabine de pază, rollerparc, fântâni
arteziene, precum şi deja celebrele pergole din metal, extrem
de  înalte,  pe  care  se  spune  că  s-ar  planta  trandafiri
căţărători.

La întâlnirea în care a fost anunţată finalizarea investiţiei,
singura problemă amintită de către autorităţi a fost cea a
scurgerii pluviale. Lucru adevărat, astfel că şi după ploaia
de acum câteva zile, întreg parcul a fost inundat, aspect care
nu  poate  face  decât  rău  suprafeţelor  amenajate  şi  aşa
superficial.
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Avarie  RAJA  pe  Şoseaua
Mangaliei  din  municipiul
Constanţa
28 septembrie 2016 9:19
Pentru remedierea unei avarii la conducta de 500 mm de pe
Șoseaua Mangaliei, din municipiul Constanţa, SC RAJA SA este
nevoită  să  întrerupă  furnizarea  apei  potabile  astăzi,  21
septembrie  2016,  în  intervalul  orar  11,15  –  15,00.  Sunt
afectaţi   consumatorii  de  pe  străzile  Caraiman,  Frigului,
Dunării, Aurora şi cei de pe Şoseaua Mangaliei pe tronsonul
delimitat de intersecţiile cu străzile Caraiman şi Şcolii.

Ne cerem scuze faţă de abonaţii afectaţi de această avarie şi
îi asigurăm că echipele noastre de intervenţie vor face tot
posibilul pentru remedierea situaţiei şi reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.
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